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Kære trafikordførere!

Opfordring: Giv de værst ramte beboere en kompensation, der er stor nok til, de kan skaffe en 
alternativ bolig, mens byggeriet er i gang. Så for metroselskabets entreprenører arbejdsro og 
arbejdet kan genoptages i fuldt omfang.

Jeg ved, I i disse dage diskuterer, hvordan metroarbejdet bedst kan fortsættes. En god veninde af 
mig bor i Stampesgade. Ikke VED en metrobyggeplads, men PÅ byggepladsen, Hun har nu i to år 
været spærret inde i sit hus. Se vedhæftede foto, der er taget i formiddag. Gaden er lukket, der er sat 
plader for hoveddøren, og beboerne må gå ud gennem gården og rundt om karréen for at komme ud, 
f.eks. til hovedbanegården. Jeg gentager, at dette har været situationen siden foråret 2012! Fange i 
sit eget hjem. Gidsel.

Samtidigt har der været kraftige vibrationer og meget høj larm. I modsætning til de fleste andre 
metrobyggepladser, er der i Stampesgade ikke plads til støjværn. Støjmålinger vil kunne 
dokumentere støjniveauet. Også at der er tale om overskridelser både mht. tilladte støjniveauer og 
tidspunkter på døgnet, hvor der støjes. Eksempelvis blev man en hverdagsaften midt i januar 2014 
ved med ekstremt støjende arbejde indtil kl. ca. 01, på trods af, man på det pågældende tidspunkt 
senest måtte foretage støjende arbejde til kl. 22. Københavns Kommunes Teknik & Miljø afd. har 
meddelt, at metroselskabet vil blive politianmeldt, hvis det sker igen. Men det hjælper jo ikke de 
ramte beboere.

Huset har slået revner fra sokkel til tag. Der er sætningsskader på op til 15 mm og stuk m.m. drysser 
ned om ørerne på beoerne. det er med til at øge stressniveauet, når en hjem bogstaveligt talt 
smuldrer om ørerne på en, mens man sidder i sin stue. Jeg kunne blive ved, men det er ikke min 
intention at "pive."

Min gode veninde er pt. i behandling for kraftigt forhøjet blodtryk forårsaget af hele situationen 
omkring metrobyggeriet. Hun har fået tinnitus, og depression. Hun ønsker for ALT i verden ikke at 
skulle sygemeldes fra arbejdet, for så skal hun jo være hjemme i de støjende og stressende 
omgivelser HELE tiden.

Derfor min opfordring: Beslut nu en kompensation til de værst berørte beboere, så de har mulighed 
for at "flygte" væk fra byggepladsen og få ro i hverdagen, i en anden lejlighed! Alt andet er 
uanstændigt. Det er 8 år, 10% af hendes forventede leveår, hun skal leve spærret inde i bygningen, 
og i støj og vibrationer. 

Hidtil er hun blevet tilbudt 10.000 i alt i løbet af de forgangne to år, for en periode hvor vinduerne 
var spærret af en plade, og der var mørkt i lejligheden. I alt i perioden svarende til lidt over 13 
kroner pr. dag. Senest er hun i december blevet tilbudt en - meget symbolsk - kompensation for 
støjgener i den udvidede arbejdstid mellem 18 og 22 på hverdage og 7-16 på lørdage. Dette tilbud er 
dog trukket tilbage, efter arbejdet igen er blevet standset om aftenen og lørdage. Hun nåede ikke at 
få en krone, selv om der blev arbejdet i de udvidede arbejdstider i ca. 3 måneder.
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Det vedhæftede foto viser den anden side ad gaden. Huset på den side, hvorfra billedet er taget, er 
afspærret og blokeret på samme måde. Og helt ubeskyttet i forhold til infernoet på byggepladsen.

Man hører ofte fra beboerne ved Marmorkirken. De er "stærke" og har advokatbistand, iøvrigt bl.a. 
fra en advokat, der selv bor der. Men beboerne i Stampesgade på Vesterbro er blevet overset. I det 
oprindelige udbudsmateriale fremgik det, der skulle udvises særlige hensyn til beboerne i netop 
Stampesgade, idet byggeriet var SÅ tæt på, som det er. Men det er tilsyneladende blevet "overset" 
efterfølgende.

Jeg må gerne oplyse min gode venindes NAVN, hvis I vil have det, for at tage henvendelsen 
alvorligt. Det er blot at tage kontakt til mig, så vil I få kontaktinformationer.

Håber på, I tager ansvar for disse mennesker, der pt. er ladt i stikken.

Mvh Paul Nicholas.

PS: På trods af, metrobyggeriet pt. ødelægger min venindes liv - helt bogstaveligt - er hun faktisk 
IKKE imod metroen. Men det er en meget, meget høj pris, de ansvarlige myndigheder beder de 
beboere, der er allerværst ramt, om at betale.


